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Přijímačky na VŠ v plném proudu
Na většině vysokých škol jsou přijímačky v plném proudu. Platí to i pro ústeckou Univerzitu J. E. Purkyně. Řady studentů
zdejší Fakulty sociálně-ekonomické chce rozšířit i gymnazistka Pavla Adéeová.
„Přihlásila jsem se na obor podniková ekonomika a management, tříleté bakalářské studium,“ prozrazuje Právu před
dveřmi posluchárny, kde nervózně přešlapuje. „Ještě více by se mi sice líbila sociální politika a sociální práce, ale tady
je velký přetlak. Spočítala jsem si, že berou každého sedmého nebo osmého.“
O jejím bytí a nebytí ve zdech budovy této fakulty by měly rozhodnout plusové a minusové body z písemných
vědomostních testů, zahrnujících znalosti z matematiky a cizího jazyka. Pavla má státnici z angličtiny, prý si ale poradí i
s němčinou. „Po absolvování školy, kterou si chci udělat spíše pro své vlastní uspokojení, by mě lákala například práce
v nějaké instituci Evropské unie,“ dodává.
Pokud neuspěje, může studovat v rámci akreditovaných programů celoživotního vzdělávání (dříve nulté ročníky). Fakulta
nabízí v prezenční i kombinované formě studia obor Podniková ekonomika a management nebo obor Sociální práce.
Ze zákona však nejste studenty a za semestr platíte 29000 Kč. Přihlášky jsou přijímány do 19. 9. 2006.
Za přijímačkami urazili stovky kilometrů
Nejen z Prahy, ale i ze Znojma či Ostravy přijíždějí do Českých Budějovic zájemci o studium na Jihočeské univerzitě.
Při cestě za přijímačkami tak urazí stovky kilometrů.
„Nechtěla jsem jít do Prahy. Vybrala jsem si proto vysoké školy v Brně, Jihlavě a Českých Budějovicích. Pro Jihočeskou
univerzitu jsem se rozhodla na základě dobrých referencí, které mi dali moji známí a kamarádi, kteří tu též studují,“
vysvětluje Jiřina Jelínková důvod, proč za přijímačkami vyrazila ze Znojma až na jih Čech.
Do Budějovic šla také proto, že je tu větší šance na přijetí než například na pražských vysokých školách. Přihlášku si
podala na pedagogickou fakultu, konkrétně na obor německý jazyk - dějepis. „Němčina mi nečinila potíže. Vyšla jsem
totiž z českoněmeckého gymnázia, kde jsme měli předměty v němčině,“ dodává Jiřina, která právě dokončila ústní
zkoušky z německého jazyka. Nyní bude čekat na písemné vyrozumění o přijetí.
„Velmi mne těší skutečnost, že i přes úbytek studentů na středních školách a přes příliv soukromých fakult si stále
udržujeme zájem u budoucích posluchačů. Letos k nám dorazilo na 4,5 tisíce přihlášek, přičemž přijmout můžeme jen
asi 1000 zájemců. To je opravdu maximum, co jsme schopni pojmout,“ uvádí děkan fakulty Miroslav Papáček.
Na Jihočeské univerzitě přibyla letos filozofická fakulta a plánuje se vznik i fakulty ekonomické. Prestižní biologická
fakulta připravuje obor společně s Keplerovou univerzitou v Linci. Počet studentů se ustálil na téměř 10 tisících.
Nestačil ani červený diplom
Vysoko nasadila při přijímacích řízeních laťku Ostravská univerzita, aby protřídila zájemce o obor Sociální pedagogika.
Na bakalářské studium se hlásilo 1061 lidí, přijato bylo 60, a na navazující magisterské 332, z nichž studovat půjde 34.
„Dnes je horší se na školu dostat než ji udělat. Studium na bakalářském oboru sociální pedagogiky jsem ukončila
s červeným diplomem, za celé tři roky jsem měla jen čtyři dvojky, ale na to, abych udělala přijímačky na navazující
magisterské studium to nestačilo. Všechno jsem věděla, ale v počítačových testech byly poschovávané chytáky, přes
které se nedalo projít. Navíc mě během počítačových testů tlačil čas,“ říká zklamaně devětadvacetiletá Soňa Fabiánová
poté, co se seznámila s počtem získaných bodů.
Na obor sociální pedagogika ve formě kombinovaného studia se hlásí všichni, kteří ve své práci využijí znalosti práva,
sociologie, pedagogiky a kriminalistiky. Ostravská univerzita ale přijímá jen omezený počet studentů, i když reálná
potřeba by byla vyšší. Podle děkana pedagogické fakulty Josefa Malacha škola nedostane na více studentů peníze.
Přitom právě v Ostravě a v okolí jsou absolventi oboru velmi žádaní.
O studium na Pedagogické fakultě Ostravské univerzity je stále rostoucí zájem, a to nejen v oboru sociální pedagogiky.
Zatímco vloni se na fakultu hlásilo přesně 5000 uchazečů, letos již 5699. Z toho jich bude přijato 1239 a jen 414 do
kombinovaných forem studia, ale stát uhradí studium maximálně tisíci z nich.
Marek Přibil


